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BRM.0002.38.2017        

Protokół Nr XXXVIII/17 
z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 29 listopada 2017 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 17:00.    
 
 
 W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 

 Sekretarz Gminy  - Barbara  Kowalska  
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
      -     Kierownik Posterunku Policji w Rynie – Marcin Szczesny 

 

Porządek posiedzenia:    

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Informacja w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego   na terenie Miasta i Gminy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 21/13 
    przy ul. Partyzantów w Rynie.                                                                                                  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 141/4 w Rybicalu.        
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 376/3 w Wejdykach.    
12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy:  
      ulica Przed Lasem.                                                                                                                  
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłaty miejscowej oraz zasad i sposobu  
      jej poboru.                                                                                                                                
14. Podjęcie uchwały w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części   
      obrębu geodezyjnego Szymonka w gminie Ryn.                                                                    
15. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury.             
16. Podjęcie uchwały w sprawie założenia nowego cmentarza komunalnego w Rynie.               
17. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
      i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                         
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2017r.                                         
19. Zajęcie stanowiska w sprawie uruchomienia Programu Współpracy Transgranicznej  
      Polska-Rosja 2014-2017.                                                                                                        
20. Sprawy rożne.      
21. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 14 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – przypomniał, że niespełna miesiąc temu zmarł 
Michał Szczebiot, który był Radnym od 2006 roku.  
W  kadencji 2006 - 2010 pełnił funkcję  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,  Członka Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki. 
W kadencji 2010 – 2014 był Członkiem Komisji Rewizyjnej oraz  Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki . 
W kadencji 2014 – 2018 pełnił funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie oraz Członkiem 
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki . 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że Michał dał się poznać, jako dobry 
kolega i aktywny  radny, który zawsze bronił swoich przekonań. 
 
Rada Miejska upamiętniła minutą ciszy śmierć Radnego Pana Michała Szczebiota 
 
                                             
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie z porządku obrad o: 
1/ Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w podziale miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze,   
     ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
2/ Podjęcie uchwały w sprawie zmian w podziale miasta i gminy Ryn na stałe obwody   
    głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
3/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszonymi 
wnioskami. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad , wraz ze zmianami, został przyjęty przez 
Radę jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu  nie zgłoszono. 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
        w okresie między sesjami. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady: 
1/  poinformował, że wojewoda przysłał zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w 
zakresie uchwały Nr XXXVII/273/17 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 25 października 2017r. w sprawie 
wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Ryn; wojewoda prosił  też o przesłanie pism, wyciągów z 
protokołów 
2/  poinformował, że Prokuratura Rejonowa wystąpiła z zapytaniem dotyczącym opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
3/ odczytał  protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli w dniu 22.11.2017r. w zakresie kontrolę w zakresie: 
  delegacji służbowych wystawionych przez Urząd MiG Ryn dla Burmistrza MIG  w latach : 2015,   
  2016, 2017 oraz wykorzystania urlopu wypoczynkowego  przez Burmistrza MiG  przez ostatnie 5 lat. 
 - protokół stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady- zapytał o kwoty wypłaconych delegacji. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odpowiedział, że w 2015r. – ponad 11. 000 zł; 
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w 2016r. – 11.500 zł; na koniec listopada  2017r. 9.500 zł; łącznie za trzy lata wypłacono Panu 
Burmistrzowi prawie 31.500 zł. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady: 
4/ odczytał pismo, które wpłynęło do wiadomości Rady Miejskiej od Fundacji Inicjatyw Pozytywnych 
PozytywArt o podjęcie starań oraz wskazanie fundacji możliwości, jakie posiada gmina, odnośnie 
udostepnienia organizacji lokalu na realizację zadań statutowych 
- protokół stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odnosząc się do przedstawionego pisma wyjaśnił, że na ten 
moment są analizowane możliwości lokalowe gminy.  
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami - sprawozdanie stanowi załącznik nr 4. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ odbyło się walne zgromadzenie stowarzyszenia Wielkich Jezior Mazurskich poświęcone budżetowi 
na rok 2018,  składce, jaką poszczególni członkowie powinni uiścić na rzecz stowarzyszenia, 
omawiano realizację strategii, programów  
2/ podpisano umowę na II etap nabrzeża , na Cyfrowe Mazury,  na Promocję Gospodarczą 
3/ złożono wniosek na dofinasowanie budowy ścieżek rowerowych 
4/ wniosek na inwestycję przy ul. Szkolnej i Mazurskiej przeszedł ocenę merytoryczną i jest na po.8 
listy tymczasowej 
5/ zawarto umowę na wykonanie projektu nowego cmentarza 
6/ zawarto umowę na wykonawstwo przebudowy ul. Jaśminowej 
7/ zaproszono firmy do składania ofert na wykonanie projektów dla dróg gminnych między innymi w 
miejscowości Orło 
8/ wykonano projekt na ul. Krzywą 
9/ podpisano umowę na dowożenie dzieci w  roku 2018 
10/ uczestniczył w Gali Promocji  w Iławie, gdzie Gmina Ryn została wyróżniona główną nagrodą za  
program budowy mieszkań „ Dla zaradnych”  
11/ Pan Dyrektor Zespołu bardzo ładnie zorganizował święto niepodległości, angażując w to całą 
społeczność szkoły 
12/ od trzech tygodni trwa kontrola wojewody w sprawie dotacji  
13/ w Olsztynie powstało biuro stowarzyszenia międzynarodowego Cittaslow 
14/ wspólnie z Panią Kierownik MGOPS uczestniczył w spotkaniu z wiceministrem pracy i spraw 
socjalnych, na którym przedstawiano możliwości i ocenę działania programu „Senior plus” 
15/ w Olsztynie odbyła się konferencja na temat wdrażania całego Regionalnego Programu 
Operacyjnego 
16/ uczestniczył  w reaktywacji Posterunku Policji w Wydminach , gdzie był też Komendant Główny 
Policji, który prosił o przekazanie Radzie podziękowań za wsparcie finansowe policji. 
 
Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady- odczytał wnioski Komisji Rewizyjnej z posiedzenia w dniu 22 
listopada  br. – ( wnioski stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokółu) :  

 
1) o podjęcie działań zmierzających do zamontowania lustra w obrębie skrzyżowania  ulicy M. 
Kopernika  z ulicą Ratuszową w Rynie 
 
2) o podjęcie działań zmierzających do dopuszczenia ruchu dwukierunkowego dla rowerzystów – na 
ulicach jednokierunkowych na terenie miasta Ryn. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady- poddał pod głosowanie wniosek: 

1) o podjęcie działań zmierzających do zamontowania lustra w obrębie skrzyżowania  ulicy M. 
Kopernika  z ulicą Ratuszową w Rynie. 



4 
 

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady- poddał pod głosowanie wniosek: 

1) o podjęcie działań zmierzających do dopuszczenia ruchu dwukierunkowego dla rowerzystów –     
na ulicach jednokierunkowych na terenie miasta Ryn. 

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
 
Pan J. Brant poinformował, że w dniu dzisiejszym miał przyjemność być punkcie odbioru śmieci 
segregowanych w Rynie i doznał szoku, bo wie jak takie punkty funkcjonują w innych miastach.  
Dodał, że w Rynie na terenie tego punktu są porozbijane świetlówki, kineskopy od telewizorów  
 
Pan A. Majgier dodał, że tam znajduje się wszystko. Tam są tapczany, stare wersaliki, fotele, lodówki 
śmieci wielkogabarytowe, a oprócz tego drobny sprzęt elektroniczny, makulatura.   
 
Pan J. Brant poprosił Pana Burmistrza o interwencję w tej sprawie w Związku Międzygminnym. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że temat ten poruszy na piątkowy posiedzeniu 
walnego zgromadzenia związku. 
 
 
Ad.8 Informacja w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego  na terenie Miasta i Gminy. 
 
Informację przedstawił Pan M. Szczesny – Kierownik Posterunku Policji w Rynie. Poinformował, 
między innymi że w okresie od zakończenia sezonu do dnia dzisiejszego nastąpił spadek interwencji  
było ich 226 , a przez dwa miesiące wakacji 240. Obecnie dużą ilość interwencji publicznych zastąpiły 
interwencje domowe. W 2106r. były 193 interwencje, w tym roku 226; interwencji domowych –  24 , 
obecnie 21; wylegitymowanych w 2016r. – 196, w tym roku 175 osób, mandaty karne w 2016r. – 19, 
obecnie – 27. 
W zakresie bezpieczeństwa dzieci poinformował,  że dzieci uczęszczające do szkoły zostaną 
wyposażone w odblaski. Dodał, że planowane jest spotkanie w zakresie cyber przestępczości. 
Poinformował, że radiowóz został już zakupiony i obecnie jest uzbrajany, łódź policyjna została 
przekazana do regeneracji. W dniu jutrzejszym prawdopodobnie zostanie podpisana umowa na 
remont elewacji budynku posterunku. 
Pan M. Szczesny – Kierownik Posterunku Policji w Rynie – poinformował, że w związku z awansem 
do końca roku przejdzie do Komendy Powiatowej w Giżycku. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – pogratulował awansu i życzył dalszych sukcesów. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – w zakresie bezpieczeństwa poinformował, że wyjazdy OSP Ryn 
głównie dotyczyły zdarzeń drogowych. Ochotnicze straże pożarne Gminy Ryn świadczą pomoc 
powiatowej straży w graniach 50%  wszystkich zdarzeń.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zarządził 15 – minutową przerwę w obradach celem odbycia 
posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Finansów. 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej 
        nr 21/13  przy ul. Partyzantów w Rynie.                                                                                                  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości oznaczoną nr 21/13 o pow. 0,1159ha, położoną przy ul. Partyzantów w Rynie  w trybie 
przetargowym. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 21/13  przy ul. Partyzantów w Rynie.                                                                                                  
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 W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/280/17 –  stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 141/4 w Rybicalu.        
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia do sprzedaży  
działki nr 141/4 w Rybicalu o pow. 22m2,  w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr 141/1. Zebranie wiejskie wyraziło zgodę 
na sprzedaż działki.              
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 141/4 w Rybicalu.        
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/281/17 –  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 376/3 w Wejdykach.    
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia do sprzedaży  
działki nr 376/3 w Wejdykach.  Zebranie wiejskie wyraziło zgodę na sprzedaż działki. 
Poinformował, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa zaproponował sprzedaż w 
trybie przetargowym. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 376/3 w Wejdykach – w trybie przetargowym.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/282/17 –  stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy:  
      ulica Przed Lasem.                                                                                                                  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że projekt uchwały zawiera nazwę : ul. Przed 
Lasem, ale wczoraj na posiedzeniu Komisji Rozwoju przyjęto nazwę : ulica Sosnowa i proponuje się, 
aby kolejne  ulice  nazywać  nazwami drzew. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały – z 
nazwą : ulica Sosnowa. 
 
Pan A. Majgier – zapytał, czy w gminie nie ma jakieś komórki, która byłaby odpowiedzialna za 
nazewnictwo. Stwierdził, że można ta funkcje przypisać też jednej z komisji. 
 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy:  ulica Sosnowa. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/283/17 –  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
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Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek opłaty miejscowej oraz zasad i sposobu  
           jej poboru.                                                                                                                                
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – poinformował, ze proponuje się opłatę miejscową w wysokości  
2,21 zł. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Brant zapytał o wpływy z opłaty miejscowej. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że w 2016r. było to około 30 000 zł, w tym roku 
będzie około 40 000 zł. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
określenia stawek opłaty miejscowej oraz zasad i sposobu jej poboru. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/284/17 –  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części obrębu geodezyjnego Szymonka w gminie Ryn.                                                                    
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że wojewoda uchylił uchwałę z powodu błędnego 
zapisu dotyczącego wejścia w życie uchwały -  było-14 dni, a powinno być 30 dni. Burmistrz dodał, że 
plan był wyłożony do publicznego wglądu i nie zgłoszono do niego żadnych uwag. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Szymonka w 
gminie Ryn.                                                                    
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/285/17 –  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury.             
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że składając wniosek o dofinansowanie 
modernizacji przedszkolan na Regionalny Park Edukacji, Kultury i Turystyki , podpisując umowę 
podjęto zobowiązanie, że projekt będzie miał trwałość przez 5 lat. Budynku tego nie można sprzedać, 
co najwyżej można go użyczyć. Mają tam mieć swoje siedziby dwie jednostki kultury, organizacje 
pozarządowe, świetlica socjoterapeutyczna. Dlatego musi być jeden podmiot, który tego wszystkiego 
będzie pilnował. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – zwróciła uwagę na potrzebę określenia w § 1 daty 
planowanego połączenia jednostek. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – zaproponował datę : 1 listopada 2018r. 
 
Pani J. Kołakowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja 
opiniowała projekt, ale bez daty. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zarządził przerwę w obradach celem odbycia przez Komisję  
Oświaty, Kultury i Sportu posiedzenia, na którym zaopiniuje projekt uchwały uzupełniony o datę. 
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Po przerwie: 
 
Pani J. Kołakowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja 
opiniowała projekt i proponuje, aby  połączenia nastąpiło z dniem 1 października 2018r. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – z dniem 1 października 2018r.          
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/286/17 –  stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie założenia nowego cmentarza komunalnego w Rynie.               
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że w sprawie utworzenia cmentarza jest pozytywna 
opinia Państwowego Inspektora Sanitarnego w Giżycku, wyrażająca zgodę na założenie cmentarza. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan A. Majgier zapytał, jaki procent stanowi część A. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, ż na dzisiaj nie odpowie. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
założenia nowego cmentarza komunalnego w Rynie.    
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/287/17 –  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
      i zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                         
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że proponuje się utrzymać dotychczasowe taryfy. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przedłużenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
obowiązujących na terenie Gminy Ryn.                         
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/289/17 –  stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2017r.                                         
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że najważniejszą zmianą w budżecie jest zamiana 
dotyczącą  przesunięcia środków w wysokości 100 000 zł na remonty dróg. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła szczegółowo proponowane zmiany w budżecie. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu gminy Ryn na 2017r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/290/17 –  stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.19 Zajęcie stanowiska w sprawie uruchomienia Programu Współpracy Transgranicznej  
          Polska-Rosja 2014-2020.                                                                                                        
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  zaproponował podjęcie stanowiska następującej treści : 
  

„ Rada Miejska w Rynie z zaniepokojeniem obserwuje przedłużający się proces wprowadzania 

Programu Współpracy Transgranicznej Polska - Rosja na lata 2014 – 2020. Gmina Ryn podpisała już 

z partnerami z Rosji stosowne porozumienia. Jedno w sprawie budowy sieci wodociągowej i 

kanalizacji sanitarnej na terenie gminy, a drugie w sprawie budowy parku rekreacji i wypoczynku nad 

j. Ołów. Niestety brak decyzji ze strony Rządu RP, uniemożliwia nam realizację projektów.  

W/w inwestycje są bardzo ważne dla rozwoju naszej gminy, będą one służyły nie tylko naszym 

mieszkańcom, ale również osobom odwiedzającym naszą gminę. W związku z tym, że jesteśmy 

gminą turystyczną, w/w inwestycje znacznie podniosą naszą atrakcyjność, a co za tym idzie 

powstaną nowe miejsca pracy i spadnie bezrobocie, które w naszym rejonie jest nadal wysokie.  

Trudno jest nam więc zrozumieć, dlaczego jeszcze nie został uruchomiony Programu 

Współpracy Transgranicznej Polska - Rosja na lata 2014 – 2020.  Mając na uwadze dobro naszych 

mieszkańców, prosimy o jak najszybsze uruchomienie w/w programu”.  

Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 14 radnych, przyjęła powyższe stanowisko. 
Stanowisko stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.20  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w podziale miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze,   
       ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  
       wyborczym. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – poinformowała, że projekty uchwał wynikają  ze zmiany nazwy 
ulic oraz zarządzenia wyborów uzupełniających. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian w podziale miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze,  ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/291/17 –  stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w podziale miasta i gminy Ryn na stałe obwody   
         głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji     
         wyborczych. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
sprawie zmian w podziale miasta i gminy Ryn na stałe obwody  głosowania, ustalenia ich numerów, 
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/292/17 –  stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.22 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/293/17 –  stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.23 Sprawy rożne.      
 
Pani J. Kryńska-Cieśla zapytała, jak wygląda sprawa zakończenia budowy budynku dla zaradnych, 
bo podobno część ludzi otrzymała już klucze. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że oficjalnie nikt jeszcze nie otrzymał kluczy. Trwa 
rozpoczęty w dniu wczorajszym odbiór. Odbyło się pierwsze posiedzenie komisji ds. odbioru. Zostały 
wytknięte nieduże usterki. Końcowy odbiór ma się odbyć 8 grudnia br.  
 
Pan A. Majgier poinformował, że przy skrzyżowaniu ulic Zamiejskiej z Kopernika jest nieszczelna 
zastawa. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że od wielu tygodni spółka ma umówionego 
wykonawcę, który być może w przyszłym tygodniu rozpocznie tam prace. 
 
Pan I. Nieckarz zapytał o zakup miksera dla RCK. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w przyjętych dzisiaj zmianach budżetu środki 
zostały zaplanowane na ten cel. 
 
Pan J. Brant poinformował, że w kierunku posiadłości Możdżeniów w Orle była robiona droga i w 
miejscu gdzie był rów powstała góra.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że był tam dzisiaj. Dodał, że robota tam jeszcze nie 
została skończona. 
 
Pan A. Majgier zapytał, czy Pan Burmistrz przeprowadził już wizję lokalnej na ul. Krzywej odnośnie 
lampy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jeszcze nie. 
 
Ad.24 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący 
Rady zamknął obrady. 
                                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 

Protokółowała: B. Dybała                                                                        Jarosław Filipek 
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